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Tafe potpisao ugovor o kupovini IMT-a, pokretanje proizvodnje 

moguće do kraja godine 

Indijska kompanija Tafe je potpisala ugovor o kupovini beogradske "Industrije mašina i traktora" (IMT) u 

stečaju za 66,08 miliona dinara. 

 

Ugovor su potpisali zamenik direktora Tafe-a Kamal Ahuđa i predstavnik Agencije za licenciranje stečajnih 

upravnika Dušan Dragojlović. 

 

Potpisivanju ugovora prisustvovali su ambasadorka 

Indije u Srbiji Narinder Čauhan, premijerka Srbije 

Ana Brnabić i ministar poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede Branislav Nedimović. 

 

Tafe je najavio višemilionsku investiciju, uz 

proizvodnju u narednih pet godina najmanje 5.000 

traktora, s ciljem da se dostigne proizvodnja od 

10.000, uz direktno i indirektno zapošljavanje oko 800 radnika. 

 

Ana Brnabić je rekla da je prodajom IMT-a "završen ogroman posao" i da će Vlada Srbije pomoći da se 

proizvodnja traktora pokrene još ove godine. 

 

"Pokretanje IMT-a je velika stvar za srpsku industriju jer će Tafe doneti novo znanje, tehnologiju i radna 

mesta", rekla je Brnabić i dodala da je "značajno što se dižu srpski brendovi koji su bili snaga domaće 

ekonomije". 

 

Ona je istakla da će pokretanje nekadašnje fabrike traktora koristiti Srbiji, poljoprivrednicima omogućiti da 

lakše nabave delove, a subvencije koje je država davala za kupovinu traktora se neće odlivati za kupovinu 

uvoznih traktora. 

 

Brnabić je rekla da Vlada Srbije traži rešenja za firme u stečaju - problem Mgnohroma trebalo bi da se reši 

za oko dve nedelje, za RTB Bor se pregovara sa strateškim partnerom, a u planu je da se pokrenu stari 

brendovi Ikarbus, Beogradska industrija piva (BIP) i fabrika "Toza Marković". 

 



Ministar poljoprivrede je rekao da je 95 odsto delova traktora koje je proizvodio IMT, kompatibilno sa 

modelom traktora koji proizvodi Tafe. 

 

"Ceo Balkan traži traktore jer nema ozbiljnih proizvođača, a Tafe će traktore iz Srbije verovatno izvoziti i u 

Severnu Afriku", kazao je Nedimović. 

 

On je istakao da će Tafe postići da IMT bude uspešna fabrika, kao nekada. 

 

"Pokretnje IMT je važno za bruto-domaći proizvodi Srbije (BDP) jer je u našoj zemlji prošle godine 

proizvedeno svega 400 traktora", rekao je ministar. 

 

Direktora Tafea Kamal Ahuđa je izrazio zadovljstvo što je ta firma, jedna od tri najveće kompanije u svetu o 

proizvodnji traktora i poljoprivrednih mašina, preuzeo brend IMT-a. 

 

IMT je u stečaju od 2015. godine, kada je dug fabrike bio 186 miliona evra. 

 

Na aukciji održanoj 2. aprila Tafe, koji je bio jedini učesnik, kupio je pogon u Jarkovcu kod Sečnja, pravo 

na žig i opremu IMT-a, dok zemljište gde je fabrika bila u Novom Beogradu, ostaje u vlasništvu države 

Srbije. 

Đorđević: Uskoro će biti predstavljeni rezultati akcije u suzbijanju 

rada na crno 

Uskoro će biti predstavljeni rezultati akcije u suzbijanju rada na crno u Srbiji, rekao je danas u Beogradu 

ministar za rad, zapošljavanje i boračka i socijalna pitanja Zoran Đorđević. 

 

"Taj rezultat biće pozitivan i na dobrom smo putu da stanemo rame uz rame sa najrazvijenijim zemljama 

Evrope kada je u pitanju suzbijanje sive ekonomije, odnosno nivo sive ekonomije", kazao je Đorđević, ali 

nije precizirao kada će rezultat biti predstavljen. 

 

Đorđević je prilikom potpisivanja ugovora i dodele ključeva stana koji je nagradnoj igri "Uzmi račun i 

pobedi 2018" osvojila Katarina Stevanović iz Svrljiga, kazao da će Vlada Srbije nastaviti sa sličnim 

akcijama u borbi protiv sive ekonomije. 

 

"Nezavidan položaj, 20% više inspektorima na terenu" 

Ministar državne uprave Branko Ružić kaže da status inspektora u Srbiji nije na zavidnom nivou zbog čega 

se nastoji da se korak po korak poboljša njihov status.  

Ružić je za Radio-televiziju Srbije kazao da u državi ima 40 inspekcija i da je doneta Uredba o kolektivnom 

koeficijentu za rad na terenu za inspektore na lokalu i u pokrajinama.  

 

"Radi se o kolektivnom koeficijentu do 20 odsto u odnosu na raspoloživa sredstva kojima raspolažu 

pokrajine ili jedine lokalne samouprave. Do 20 odsto u zavisnosti od toga koliko su radili na terenu", kazao 

je Ružić i dodao da nije reč o linearnom povećnju plata.  

 

Govoreći o platformi e-inspektor, Ružić je kazao da ta platforma trenutno okuplja pet inspekcija - sanitarnu, 

tržišnu, graničnu veterinarsku, inspekciju rada i upravnu inspekciju.  

 



"Već u idućoj godini okupićemo svih 40 inspekcija. To će biti jedan alat za sve inspektore", kazao je Ružić i 

dodao da je e-inspektor platforma koja digitalizuje rad inspekcija, olakšava razmenu informacija i ubrzava 

taj rad.  

 

Povodom početka realizacije projekata iz Fonda za lokalne samouprave, Ruži je kazao da je za projekte 

konkurisalo više od 145 opština i gradova sa 170 projekata, a da je komisija birala da opredeli sredstva za 

najkorisnije projekte.  

 

"Veliko je zadovoljstvo da je toliko projekata stigalo i oni su u vrednosti od preko dve milijarde dinara, što 

pokazuje da opredeljena sredstva nisu dovoljna. Komisija je radila na tome da opredeli sredstva za one 

projekte koji su od značaja za celu zajednicu", rekao je Ružić. 

 

Suficit u prva dva meseca 18,5 mlrd. RSD, u februaru deficit 

Suficit budžeta Srbije u prva dva meseca ove godine iznosio je 18,5 milijardi dinara, objavilo je Ministarstvo 

finansija.  

U januaru i februaru prihodi su bili 177,1 milijardu a rashodi 158,6 milijardi dinara. 

U februaru je budžet bio u deficitu od 3,6 milijardi dinara.  

 

Prihodi budžeta u februaru su iznosili 90,5 milijardi dinara, 

od čega su poreski prihodi bili 79 milijardi.  

 

Najveći deo poreskih prihoda odnosio se na uplatu PDV u 

iznosu od 39,6 milijardi dinara. Zbog većeg prihoda po 

osnovu uvoznog PDV i manjih povraćaja, prihod od PDV je 

veći nego u januaru, navelo je Ministarstvo finanija.  

 

Prihod budžeta po osnovu akciza, koji je iznosio 24,8 

milijardi dinara, niži je u poredjenju sa januarskim prihodom 

usled smanjenja efekta formiranja zaliha akciznih proizvoda.  

 

Neporeski prihodi ostvareni su u iznosu od 11,3 milijardi dinara, od čega je 1,9 milijardi naplaćen prihod po 

osnovu premije reotvaranja emisija hartija od vrednosti. Priliv donacija je iznosio 200 miliona dinara.  

 

Rashodi budžeta u februaru su iznosili 94,1 milijardu dinara. U odnosu na januar najveće razlike u iznosima 

su kod izdataka za kamate, kako je i predvidjeno planom otplate javnog duga.  

 

Rashodi za zaposlene su iznosili 21,5 milijardi dinara, a transferi organizacijama socijalnog osiguranja (fond 

PIO, RFZO, NSZ, fond SOVO) 16,1 milijardu dinara.  

 

Uobičajeno je da su u prvim mesecima godine rashodi, izuzimajući kamate, niži od mesečnog proseka, s 

obzirom na manji broj radnih dana i tek započete procedure javnih nabavki, objasnilo je Ministarstvo 

finansija.  

 

Na nivou opšte države u prva dva meseca ove godine je zabeležen fiskalni suficit u iznosu od 20,4 milijarde 

dinara i primarni fiskalni suficit u iznosu od 44,2 milijarde.  

 

Zbirni suficit lokalnih samouprava (opština i gradova) iznosi 7,3 milijarde dinara, u najvećoj meri 

zahvaljujući uplati tromesečnih obaveza po osnovu poreza na imovinu.  

 

Vojvodina je ostvarila suficit od 1,5 milijardi dinara, a fondovi obaveznog socijalnog osiguranja su na kraju 

 



februara bili u deficitu od 6,5 milijardi dinara.  

 

Državna preduzeća nadležna za održavanje i izgradnju puteva, Putevi Srbije i Koridori Srbije ;su u deficitu 

od 500 miliona dinara. 

PIO fond ima deficit od 6,6 milijardi dinara, a RFZO deficit od 200 miliona dinara, koji je finansiran 

prenetim sredstvima iz prethodne godine. Nacionalna služba za zapošljavanje je u suficitu od 200 miliona 

dinara, dok je budžet Fonda SOVO u blagom suficitu. 

 

 

 

 

NOVAC OD KONCESIONE NAKNADE: Građanima po akciji 

12,41 evro  

Koliko novca od koncesije sleduje građanima vlasnicima akcija "Tesle". Dividenda iz dobiti kompanije, po 

odluci Skupštine akcionara 

 
 

GRAĐANI koji u vlasništvu imaju akcije 

Aerodroma "Nikola Tesla" mogu da računaju na 

iznos od 12,41 evro po akciji, kada ovoj srpskoj 

kompaniji na račun "legne" 501 milion evra od 

koncesione naknade. Mali akcionari novac dobijaju 

ne direktno iz naknade, već kao dividendu, 

odnosno udeo u profitu koji ostvari Aerodrom. 

Iznos po akciji je 14,6 evra, ali građani na ovu sumu moraju da plate porez na dividende od 15 odsto, tako da 

im, praktično, sleduje 12,41 evro po akciji. Kada će tačno akcionari biti isplaćeni - zavisi od samog 

Aerodroma i odluke njegove skupštine akcionara. Ako se dividenda isplaćuje iz tekuće dobiti, ovaj iznos bi 

mogli da očekuju najranije u septembru, do kada bi trebalo da se održi vanredna skupština po pitanju 

nesaglasnih akcionara i proteknu zakonski rokovi. 

U stručnoj javnosti postojala je nedoumica da li će Aerodrom na iznos koncesione naknade morati da plati i 

PDV od 20 odsto, što bi iznos dividende namenjene malim akcionarima smanjilo za još petinu. U Vladi 

Srbije ističu da se na prihod od jednokratne koncesione naknade u iznosu od 501 milion evra ne primenjuje 

PDV, u skladu sa Zakonom o porezu na dodatu vrednost. Međutim, potvrđeno je da će građani - vlasnici 

akcija Aerodroma, na dividendu koja im pripadne morati da plate porez na dividendu od 15 odsto. 
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- Poreski tretman na dividende zavisi od kategorije akcionara - rečeno je "Novostima" u Vladi Srbije. - 

Republika Srbija ne plaća porez na dividende. Fizička lica plaćaju porez od kapitala po stopi od 15 odsto, s 

tim da strana fizička lica iz država sa kojima imamo potpisane ugovore o izbegavanju dvostrukog 

oporezivanja, mogu uz dostavljanje potvrde o rezidentnosti ostvariti povlašćene poreske stope. 

Domaće firme ne plaćaju porez na dividende, odnosno plaćaju ga kroz porez na dobit. 

- Strana preduzeća plaćaju porez na dividende od 20 odsto, odnosno ostvaruju povlašćene poreske stope, 

koje se razlikuju od države do države, ukoliko dostave potvrdu o rezidentnosti, a potiču iz država sa kojima 

imamo potpisane ugovore o izbegavanju dvostrukog oporezivanja - pojašnjavaju u Vladi. 

Kada je reč o kastodi računima, zbirnim računima i fondovima, kao vlasnicima akcija nekog preduzeća 

poreski tretman zavisi od stvarnih vlasnika akcija koji stoje iza ovih kategorija. 

- U slučaju da ne postoji podatak o stvarnom vlasniku prihoda, tada se primenjuje maksimalna poreska stopa 

- ističu u Vladi Srbije. 

U Vladi nisu komentarisali koliki konkretan iznos mogu da očekuju mali akcionari na ime dividende. 

- Jednokratna i godišnje koncesione naknade predstavljaju prihod za Aerodrom "Nikola Tesla" i uplaćuju se 

na račun Aerodroma - ističu u Vladi Srbije. - Tokom perioda trajanja koncesije Aerodrom "Nikola Tesla" 

isplaćivaće dobit akcionarima u vidu dividende, na osnovu odluka Skupštine akcionara. Posedovanjem 

akcija Aerodroma akcionari ne stiču pravo na koncesionu naknadu, već na dividendu po osnovu dobiti koje 

Aerodrom ostvari. 

U Vladi ističu da je "dan dividende" 31. decembar one godine u odnosu na koju se dobit raspoređuje. U 

raspodeli dividende, inače, učestvuju samo oni akcionari kompanije koji su vlasnici akcija na taj datum - 

takozvani dan dividende. Svi oni koji su akcije stekli posle tog dana, nemaju pravo na učešće u profitu 

akcionarskog društva. Ipak, neko akcionarsko društvo može dividendu da isplati i ranije, iz tekuće dobiti. 

Tada se gleda ko ima akcije na takozvani dan međudividende. 

- Pravo na dividendu imaju akcionari na dan dividende. U skladu sa Statutom, ako su za to ispunjeni uslovi 

propisani zakonom i u zavisnosti od ostvarenog i naplaćenog prihoda, kompanija može da plaća i 

privremenu, međudividendu, u bilo koje vreme između redovnih sednica Skupštine akcionara. Pravo na 

međudividendu imaju akcionari na dan međudividende - objašnjavaju u Vladi Srbije. 

CENA NA BERZI 

CENA akcije Aerodroma "Nikola Tesla" na Beogradskoj berzi trenutno se kreće oko 1.649 dinara. Na 

tolikom je nivou od početka januara, otkako je Vlada Srbije obelodanila ko je najbolji ponuđač za koncesiju 

ove srpske kompanije. Tada je cena akcija na berzi skočila. Međutim, i dalje mali akcionari nude svoje 

hartije na prodaju, iako će uskoro imati pravo na "parče profita" od koncesione naknade. 

VIŠE OD POLA PRODALO DEONICE  
 

DO sada je, prema postojećim informacijama, oko 60 odsto malih akcionara prodalo svoje besplatno stečene 

akcije iz privatizacije. Osim jedne akcije Aerodroma, građanima je besplatno deljeno i pet akcija NIS, koje 

danas na berzi vrede ukupno 3.565 dinara. Iako su građani, koji imaju pravo na besplatne akcije, dobili i po 

31 akciju "Telekoma Srbija", njima i dalje ne može da se trguje, pošto još nisu listirane na berzi. Nema 

trgovanja ni akcijama takozvanog Akcionarskog fonda, iako je građanima podeljeno po sedam komada. 

 

SRBIJA DANAS/ALO 



 

21 bolnica u Srbiji NE PRIMA pacijente 

Zbog pokvarene opreme u bolnicama, zbog nedostatka lekara i kilavog zakazivanja pregleda preko 

integrisanog zdravstvenog sistema IZIS, u aprilu 21 ustanova u Srbiji neće primati pacijente na 

specijalističke preglede, niti će raditi neophodna snimanja i analize. 

Direktori bolnica u kojima su svi termini za neophodne 

preglede popunjeni i ka kojima gravitira čak pola miliona 

građana Srbije kažu da ovo nije prvi put da se zdravstveni 

sistem ukoči, kao i da će u maju samo pacijenti koji budu 

imali sreće stići u ordinaciju. 

Najgora situacija je, po svemu sudeći, u Beogradu, o čemu 

svedoči i Milena Matić. 

- Više od šest meseci čekam uput za fizijatra. Ne za sebe, već 

za dete. U pubertetu je, ima ravna stopala i krivi joj se kičma. Nisam ga još dočekala, svakog puta kada 

pozovem, doktorka mi kaže da nema slobodnih termina, i tako od oktobra. Imam utisak da je naš zdravstveni 

sistem tako koncipiran da te umori da bi na kraju odustao i otišao kod privatnika. 

Njene reči potvrđuje i doktorka Nevenka Dimitrijevič, lekar opšte prakse, koja kaže da pacijenti po nekoliko 

puta dolaze samo da zakažu svoj pregled kod specijaliste, ali i da se svi termini brzo popune. 

Dr Miroslav Stojanović, direktor Zdravstvenog centra u Zaječaru gde se leči više od 100.000 ljudi, navodi 

da u Zaječaru nije toliki problem u zakazivanju pregleda preko IZIS-a, več u manjku kadrova i kvaru 

aparata. 

- Imamo čak četiri odeljenja u kojima radi po jedan specijalista. Kako mislite da se organizujemo? Nismo 

mađioničari. Trenutno nam ne radi CTG skener, angiosala, tri rendgena i mamograf! Puka je demagogija da 

nema dovoljno termina za preglede pacijenata! Nama je propisano 15 minuta po svakom pacijentu. Svaki 

specijalista tokom radnog vremena mora da pregleda po 28 pacijenata. Moji ih pregledaju čak po 40! I opet 

nemamo slobodnih termina - naglašava on. 

Ništa nije bolja situacija ni u užičkoj bolnici kojoj gravitira ceo Zlatiborski okrug, ili oko 336.000 

stanovnika. 

- Tačno je, nema mesta za preglede u aprilu. Termini se vrlo brzo popune, jer kod nas šalju pacijente iz 

celog okruga. Prošlog ponedeljka dali smo termine za april, a oni su od utorka već bili popunjeni. Doduše, 

hitne slučajeve pregledamo čim stignu - kaže dr Karganović. 

U Jagodini, kako se saznaje, lekari neće moći kod oftalmologa, a ni kod interniste.      
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Kako do posla kroz državne subvencije?  

 

Nacionalna službe za zapošljavanje (NSZ) planira da kroz dva programa u ovoj godini zaposli više od 6.000 

ljudi. 

Plan NSZ je da se tokom ove godine programom subvencija za samozapošljavanje podrži 3.330 

nezaposlenih kako bi započeli sopstveni posao, kao i da subvencijama podrže poslodavce u zapošljavanju 

još 2.710 nezaposlenih. 

 

S tim ciljem, Ministarstvo za rad, boračka i 

socijalna pitanja, a kroz programe Nacionalne 

službe, subvencioniše preduzetnike i poslodavce 

sumom od 150.000 do 300.000 dinara. 

 

Kako navode iz tog Ministarstva za Tanjug, 

subvencije za samozapošljavanje namenjene su 

nezaposlenima koji se vode na evidenciji NSZ i 

koji imaju završenu obuku za započinjanje 

sopstvenog posla. 

 

Subvencija za samozapošljavanje dodeljuje se u jednokratnom iznosu od 180.000 dinara, odnosno 200.000 

dinara u slučaju samozapošljavanja viškova zaposlenih ili 220.000 dinara za nezaposlene osobe sa 

invaliditetom. 

 

U NSZ ističu da se pravo na subvenciju može ostvariti i udruživanjem više nezaposlenih, osnivanjem 

privrednog društva, i u tom slučaju, kažu, svaki građanin pojedinačno podnosi zahtev za samozapošljavanje 

i ostvarivanje prava na subvenciju. 

 

Istraživanje ministarstva, dodaju, pokazuje da je 70 odsto onih koji su prošle godine dobili subvencije 

opstalo na tržištu i nastavilo sa poslovanjem. 

 

Druga vrsta subvencija koju obezbeđuje NSZ odnosi se na zapošljavanje lica iz kategorije teže zapošljivih, a 

koji se odobravaju poslodavcima iz privatnog sektora. 

 

U teže kategorije zapošljivih, objašnjavaju u Ministarstvu, spadaju mladi do 30 godina starosti - bez 

kvalifikacija, odnosno sa niskim kvalifikacijama, mladi koji posao traže duže od 12 meseci, Romi, osobe sa 

invaliditetom, žrtve porodičnog nasilja... 
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Koliko će ko novca dobiti od NSZ, zavisi od toga koliko je opština razvijena, pa je tako 150.000 dinara 

namenjeno za građane u bolje stojećim opštinama, pa sve do 300.000 dinara za građane iz manje razvijenih 

sredina. 

 

Razvoj preduzetništva i podsticanje zapošljavanja u Nacionalnoj službi uključuje i aktivnost koja 

podrazumeva savetovanje i informisanje u vezi sa samozapošljavanjem, pa tako, kažu u NSZ, plan je da 

18.000 korisnika ove godine dobije takvu uslugu. 

 

U Ministarstvu privrede kažu za Tanjug da oni već treću godinu zaredom raspisuju javne pozive za dodelu 

finansijske podrške mikro, malim i srednjim preduzećima, preduzetnicima, a u cilju podsticanja 

zapošljavanja. 

 

Navode da su trenutno otvorena dva programa finansijske podrške koja sprovodi Ministarstvo privrede, oba 

u saradnji sa Fondom za razvoj, te da je jedan namenjen razvojnim projektima, i predstavlja kombinaciju 

grantova koji mogu da čine 20 odsto troškova, dok preostalih 80 odsto čini povoljan kredit Fonda, za šta je 

obezbeđeno 500 miliona dinara. 

 

Nedavno je raspisan i javni poziv za dodelu bespovratnih sredstava nezaposlenima, pocetnicima u 

poslovanju, ali i privrednicima koji su u početnoj fazi razvoja preduzeća, za šta im je na raspolaganju 250 

miliona dinara. 

 

"Novac koji je dostupan kroz ovaj program, može se koristiti za nabavku opreme, dogradnju, rekonstrukciju, 

opremanje, adaptaciju ili sanaciju poslovnog ili proizvodnog prostora, kao i za nabavku trajnih obrtnih 

sredstava koja mogu da učestvuju najviše do 20 odsto u strukturi ukupnog ulaganja", poručuju iz 

Ministarstva. 

 

Minimalni iznos novca koji preduzetnik može da dobije po ovom programu je, dodaju, 400.000, a 

maksimalan, šest miliona dinara. 

 

Javni pozivi će, napominju, biti otvoreni dok se sredstva ne utroše, a najkasnije do kraja ove godine. 

 

SB: Rast plata u Srbiji da ne bude veći od rasta BDP-a 

Povećanje plata u javnom sektoru u Srbiji u narednih godinu-dve ne bi trebalo da bude veće od nominalnog 

povećanja bruto damaćeg proizvoda (BDP) tako da se ukupna masa zarada održava na nivou koji je sada 

uspostavljen, izjavio je viši ekonomista Svetske banke Lazar Šestović. 

"To bi trebalo da bude ekonomska politika koju bi na srednj i rok vodila Vlada Srbije", kazao je Šestović u 

Beogradu na predstavljanju ekonomskog izvaštaja Svetske banke za Zapadni Balkan. 

Kako je istakao, fond zarada u javnom sektoru u prva dva meseca 2018. nominalno je bio veći za 11,8 odsto 

nego u istom periodu 2017. godine, odnosno taj fond je na svim novoima države bio 7,9 milijardi dinara. 

Rast penzija je, po rečima Šestovića, u tom periodu bio četiri odsto, što je 3,3 milijarde dinara više nego 

2017. 

"To će imati uticaj na ekonomski rast jer je učešće države u ukupnoj potrošnji stanovništva dosta veliko", 

kazao je Šestović i dodao da može da nastane problem zato što se potrošnja stanovništva uglavnom odrazi 

na uvoz jer se kupuje roba široke potršnje i povećava deficit tekućih transakcija. 

On je naveo da je deficit tekućih transakacija povećan sa 3,1 odsto BDP-a, koliko je iznosio 2016. godine, 

na 5,7 odsto u 2017. što je pokazatelj bržeg rasta uvoza nego izvoza, iako je i izvoz imao veliku stopu rasta 

od 11 odsto. "To je jedan od najvećih rizika za Srbiju koja ima visok nivo spoljneg duga", kazao je Šestović. 



Prema njegovim rečima, država može da se uštedi na izdacima za subvencije velikim državnim 

preduzećima. 

On je istakao da su u prva dva meseca izdaci za subvencija za te kompanije povećani, što kako je dodao, nije 

u skladu sa proklamovanom politikom države da će se rešiti taj problem. 

U izveštaju Svetske banke se podseća da država ima vlasnički udeo u više od 600 firmi, a nekoliko njih je 

zajedno koštalo državu jedan odsto BDP-a, koliko je izdvojeno za njihovu finansijsku podršku. 

Istovremeno, kako je ocenio, sporiji rast privrede, koji je prošle godine bio 1,9 odsto, nije se odrazio na 

zaposlenost, pa je u toj oblasti zabeležen rast, što su potvrdili i podaci iz Ankete o radnoj snazi, ali i podaci 

iz Nacionalne službe za zapošljavanje (NSZ). 

Šestović je kazao da su podaci iz Ankete i NSZ-a u poslednje dve godine "po procenama Svetske banke na 

visokom nivou", suprotno ocenama koje se mogu čuti u medijima da su nepouzdani. 

"Ti podaci su kvalitetni i pouzdani i možemo da ih koristimo za analize", kazao je on. 

Podsetio je da je stopa zaposlenosti prošle godine povećana za tri odsto i dodao da je na taj rast uticao pre 

svega uslužni sektor, jer je u trgovini 2017. zaposleno oko 30.000, a i industrijski sektor sa oko 23.000 

zaposlenih. 

Na pitanje novinara kakav je kvalitet tih radnih mesta, on je kazao da "nije idealan". 

"Dosta ljudi je zaposleno u oblasti trgovine gde su plate niske, kao i u novim industrijskim pogonima koji su 

napravljeni uz značajne državne subvencije", kazao je Šestović. 

On smatra da je ohrabrujući rast broja firmi iz telekomunikacija i IT sektoru, ali da statistika pokazuje da još 

uvek veliki deo njih posluje u sivoj zoni. 

Fijat najveći srpski izvoznik, iza njega Narodni muzej 

Ukupna vrednost izvoza 15 najvećih srpskih izvoznika u prvom kvartalu 2018. godine iznosila je 1,1 

milijardu evra.  

 

Čelna pozicija pripada kompaniji Fijat Krajsler Automobili Srbiija (FCA), a u tom društvu se neočekivano 

našao i Narodni muzej u Beogradu sa izvozom vrednim 33,3 miliona evra. 

 

U Narodnom muzeju su iznenađeni što su se našli na listi najvećih izvoznika, s obzirom na to da, kako kažu 

za Tanjug, nisu ostvarili bilo kakav devizni priliv. 

 

Kako objašnjavaju, Narodni muzej povremeno ima tematske izložbe s kojima gostuje u inostranstvu, što 

podrazumeva da se u ugovoru navede deklarativna vrednost kulturnih dobara koja se privremeno izvoze iz 

zemlje, kako bi organizator izložbe na osnovu tog iznosa odredio visinu osiguranja eksponata, koja pada na 

njegov teret. 

 

Dakle, u Narodnom muzeju naglašavaju da tu nema nikakve stvarne transakcije, odnosno da niti sredstva 

izlaze niti ulaze u njihovu kasu. 

 

Što se tiče liste najvećih eksportera, izvoz Fijata je u periodu januar-mart ove godine dostigao 225,7 miliona 

evra, dok je izvoz HBIS grupe, vlasnika smederevske Železare, iznosio 201 milion evra, prema danas 

objavljenom izveštaju Ministarstva finansija "Tekuća makroekonomska kretanja". 

 

Na trećoj poziciji je pirotski Tigar tajers sa 103,8 miliona evra, a slede Naftna industrija Srbije sa 82,5 

miliona evra i društvo za trgovinu "Robert Boš" sa iznosom od 61,5 miliona evra. 



 

Pančevačka HIP Petrohemija se sa izvozom vrednim 58,7 miliona evra našla na mestu broj šest najvećih 

domaćih izvoznika, ispred kompanije Tetra Pak sa plasmanom u inostranstvu od 52,5 miliona evra. 

 

Osmi najveći srpski izvoznik je vršački Hemofarm (45,2 miliona evra), deveti je Grundfos Srbija sa 44,7 

miliona evra, a deseti je RTB Bor sa 44 miliona evra. 

 

Sledi prokupački Leoni sa vrednošću izvoza od 42,2 miliona evra, Henkel sa 41,7 miliona evra i Jura sa 40 

miliona evra. 

 

Sa prodajom u inostranstvu vrednom 35,4 miliona evra, Er Srbija je zauzela 14. mesto, a Narodni muzej u 

Beogradu, kako smo već naveli, našao se na 15. poziciji sa 33,3 miliona evra. 

 

Да ли ће у Србији заживети флексибилно радно време 

Радници у Србији су на послу углавном ангажовани осам сати дневно. И док се некад на посао у 

фабрике ишло у шест сати, друга смена почињала је у 14 часова, а трећа у 22 сата, данас је погона у 

којима се тако ради све мање. 

 

На посао се углавном иде од око седам сати ујутро, а 

све чешће је и да први радни сат почиње у девет часова. 

Ипак, има и компанија у којима се може доћи на посао 

у распону од два сата - рецимо од осам до 10 часова, а у 

складу с временом доласка на посао је и време одласка 

с посла, односно на радном месту се проводи осам сати. 

Да ли би у нашој земљи могло очекивати увођење 

флексибилног радног времена, које подразумева право 

радника да изабере када ће радити у току једне недеље или радног дана, што је већ одавно пракса, 

рецимо, у скандинавским земљама, где је тај тренд и покренут, а модел су још пре неколико деценија 

преузеле Сједињене Америчке Државе, а потом и Индија, Шпанија, Немачка... за сада је тешко рећи. 

Послодавци у Србији нису склони увођењу таквог радног времена, иако истраживања у свету 

показују да тај модел, познат као рационално радно време, позитивно утиче на мотивацију 

запослених, што на крају компанијама доноси већи профит. 

Већина послодаваца у Србији није склона увођењу флексибилног радног времена, а ако би и били 

расположени за то - очекују пореске и економске олакашице. 



Треба рећи и да домаће законодавство прописује могућу прерасподелу радног времена, али у оквиру 

предвиђених 40 сати рада недељно, а у посебним случајевима када је реч о тешким пословима, 

запослени може радити 36 сати у току радне седмице. 

Против увођења флескибилног радног времена су и синдикати, а како каже председник Савеза 

самосталних синдиката Војводине Горан Милић, то је познато још од како се разговарало о Закону о 

раду. 

Мора се знати када запослени има обавезу да буде на радном месту и није добро да се после много 

времена поново боримо за три осмице, каже Милић. 

Према његовим речима, осмочасовно радно време је потребно, а запослени морају да имају и време 

које могу да посвете себи и породици.  

Иако флексибилно радно време, практично, није врста рада која је уобичајена на редовним радним 

местима и у нашој земљи има оних који тако раде. Наиме, много грађана Србије ради из сопственог 

дома, такав ангажман нуди се и преко огласа, а тако се могу радити различити послови. 

Они који их обављају то раде онда када им одговара и, најчешће, онолико колико им одговара. 

Наравно, код већине тих послова зарада зависи од учинка, па је време које се проведе на таквом 

радном месту различито, али свакако је да га одређује онај који се определи за такву врсту рада. 

 

Промену донеле нове технологије 

Развоју флексибилног радног времена и рада на даљину, допринео је развој технологија, али и виши 

ниво радних права у односу на претходне деценије. 

Истраживања показују да су жене више инсистирале на флексибилном радном времену и раду на 

даљину, али и да се сада све више мушкараца залаже за ову врсту рада. 

Нека истраживања указују и на негативну страну овакве врсте рада пошто се, на неки начин, губи 

граница између приватног и пословног живота. 

 

Да флексибилно радно време позитивно утиче на продуктивност показују подаци шпанске 

“Националне комисије за рационализацију радног времена”, јер се продуктивност повећала за 19 

процената у компанијама које промовишу флексибилност, а истовремено су додатно смањени 

фиксни трошкови предузећа.  

У Немачкој све више предузећа нуди такво радно време, а према подацима Министарства привреде 

Немачке, чак четири од пет предузећа нуде такав моделе рада. Запослени могу да ускладе захтеве 

фирме и своје породичне обавезе, то доприноси већем задовољству раднике, који се и више ангажују 

на послу, што позитивно утиче на профит предузећа. 

Светски гиганти попут Боша, БАСФ-а или Фолксвагена годинама привлаче стручну радну снагу 

управо тако што нуде посебне погодности које се тичу радног времена. 

 

KURIR/TANJUG 



 

KRENULA KONTROLA SVIH UVOZNIKA VOĆA I POVRĆA: 

Otkloniti i najmanju nepravilnost kod deklaracija 

Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede izdalo je nalog inspekcijskim službama u zemlji da se 

izvrši vanredna kontrola svih uvoznika voća i povrća u cilju, kako kažu, otklanjanja i najmanjih 

nepravilnosti u pogledu deklarisanja proizvoda koji se uvoze u Srbiju.  

Kako se navodi u saopštenju, cilj Ministarstva je i da se kroz intenziviranje kontrola spreči bilo kakav 

pokušaj uznemiravanja javnosti i građana o zdravstvenoj ispravnosti poljoprivrednih proizvoda na tržištu 

Srbije.  

 "Najvažnije pitanje je u apsolutnom smislu zdravstvena ispravnost hrane u 

našoj zemlji i zbog toga podsećamo još jednom da se pre odobravanja 

svakog uvoza vrše detaljne laboratorijske kontrole koje su i u slučaju 

aktuelnog pitanja u vezi deklarisanja paradajza pokazale da je reč o 

potpuno ispravnim proizvodima", napominju u ministarstvu.  

  

Mediji su pre nekoliko dana preneli da je u Srbiju uvezen paradajz, a da je 

na pakovanju pisalo da kora paradajza nije za ljudsku upotrebu.  

Kako kažu u Ministarstvu, paradajz uvezen u Srbiju iz Turske je bezbedan 

za ljudsku upotrebu što su, navode, pokazale sve analize.  

Kako je objašnjeno, na osnovu kontrole kod uvoznika utvrdeno je da je došlo do tehničke greške prilikom 

štampanja deklaracije.  

"Tako je na deklaraciji koja se koristi za agrume (limun, pomorandže), ostao donji tekst deklaracije, gde se 

navode podaci o uvozniku, zemlja porekla, pri čemu ispod zemlje porekla nije izbrisana napomena da kora 

nije za ljudsku ishranu", rekli su u ministarstvu.  

Ipak, utvrđivanje odgovornosti za greške koje su načinjene u pogledu samog teksta deklaracije je predmet 

rada nadležnih službi ministarstva koje su u skladu sa zakonskim ovlašćenjima pokrenule postupke protiv 

odgovornih u procesu, poručuju nadležni.  

"U slučaju potvrđivanja odgovornosti svi prekršioci u lancu će, u skladu sa zakonskim ovlašćenima, biti 

najstrožije sankcionisani", napominju u ministsrtvu poljoprivrede.  

 

 

 

https://www.kurir.rs/vesti/drustvo/3028297/posle-skandala-sa-paradajzom-oglasila-se-i-firma-koja-ga-je-prodavala-neko-nam-je-smestio


Nikolić: Sve što je u vlasništvu države podložno zloupotrebi 

Glavna urednica magazina Ekonometar i Biznis Radojka Nikolić ocenila je u Novom danu da je sasvim 

moguća veza između koncesije za Aerodrom "Nikola Tesla" i niškog aerodroma. 

"Kad dolazi jedan tako veliki koncesionar, on traži neka obezbeđenja. On gleda stanje na 10, 20 godina, 

moguće je da postoji veza", kaže Nikolić. 

Govoreći o niškom aerodromu, njeno mišljenje je da ništa 

ne bi ostavila u vlasništvu države. 

"Ja bih sve prodala. Ništa ne bih ostavila u vlasništvu 

države, zbog zloupotreba. Šta god da je u vlasništvu države, 

vi ne možete da sprečite zloupotrebe", kaže ona. 

Dodaje da taj aerodrom ne bi imao 300.000 putnika, da se u 

to nije uključila i Vlada. 

"On je stajao neiskorišćen, čist gubitak. Nemoguće da je aerodrom radio samo zalaganjem opštine i grada, 

ima tu i republike, a kakav je odnos bio u vlasništvu, to ne znam", kaže gošća N1. 

Mišljenja je da je najbolje da bude pod koncesijom, te pozdravlja koncesiju za Aerodrom "Nikola Tesla". 

Govoreći o sukobima na svetskom nivou između Trampa i Putina, Radojka Nikolić kaže da joj se čini da je 

ovo najozbiljnija pretnja do sada da dođe do nekog sukoba, kao i da smatra da to više nije samo pretnja. 

"I jedni i drugi imaju povod - Siriju, i jedni i drugi imaju naoružanje, najsavremenije, čini se da se ide u neki 

eksperiment. Videćemo ko će prvi povući potez. Nikada do sada na svetskom nivou nisu dve sile bile bliže 

sukobu nego danas", kaže ona. 

Kaže da sa ekonomske strane to izaziva nestabilnost, a ako se gleda ekonomija vojne industrije, kaže da 

samo oni koji imaju jaku vojnu industriju mogu da ratuju na tuđem terenu. 

"Značajna sredstva mogu da se zarade od prodaje oružja. Vojna industrija je poznata u svetu kao jedna od 

najjačih, samo je važno da nađete kupca", kaže Radojka Nikolić. 

Rast bruto domaćeg proizvoda Srbije u 2018. godini iznosiće tri 

odsto 

Rast bruto domaćeg proizvoda Srbije u 2018. godini iznosiće tri odsto, a u 2019. biće 3 i po odsto, procenila 

je Svetska banka. Analitičari te institucije očekuju da će privredni oporavak na srednji rok biti posledica 

rasta potrošnje, a ne izvoza. 

Njihova je prognoza i da će rast potrošnje biti podstaknut 

povećanjem plata u javnom sektoru i penzija, ali i rastom 

zaposlenosti. Ukazuju i na rizike i ograničenja.  

Više plate pogodovale su rastu. Ali, u narednih godinu-dve 

ne bi trebalo da rastu brže od nominalnog povećanja bruto 

damaćeg proizvoda da bi budžet odstao pod kontrolom. Uz 

to, povišice mogu da povećaju uvoz.  

"Kad god dođe do rasta potrošnje stanovništva, automatski 



dolazi do rasta uvoza. Najveći deo ličnih izdataka se prelije automatski na uvoz. Od garderobe, bele 

tehnike", kaže viši ekonomista Svetske banke Lazar Šestović. 

Šestović kaže da je dobar i trend rasta zaposlenosti - prošle godine posao je našlo više od 50 hilajda ljudi. 

Ali i da je upitan kvalitet poslova. 

"Tako da je ponovo u pitanju relativno nisko plaćena radna snaga, uz značajne subvencija od države, znači 

trošak na budžet je značajan. Tako da kvalitet tih novostvorenih radnih mesta nije baš idealan", navodi on. 

Dodaje i da ohrabruje što se stvara sve više dobro plaćenih poslova u firmama koje se bave dizajnom ili 

programiranjem, ali i da je veliki broj tih poslova u sivoj zoni. U Svetskoj banci kažu i da i narednom 

periodu treba obratiti pažnju na rizike.  

"Neki od njih su klimatske prirode, kako je prošle godine zbog jake zime rast usporen. Ali, postoje i oni koji 

se više tiču politika koje se vode. Uključujući i rizik preokreta nekih veoma pozitivnih reformi koje su 

preduzete poslednjih godina....preokreti se uglavnom dešavaju jer se misli da je dovoljno učinjeno. Mnogo 

je koristi od reformi učinjenih u prethodnim godinama i na njima mora da se istrajava. Na primer, nedavna 

najava novog talasa povećanja plata u javnom sektoru jeste nešto oko čega treba biti pažljiv", kaže Stiven 

Ndegva iz Svetske banke. 

U Svetskoj banci dodaju i da država može da uštedi na izdacima za subvencije velikim državnim 

preduzećima, ali da su da su u prva dva meseca izdaci za subvencija za te kompanije povećani. 

 

 

 

 

FBG: Ministar da poštuje zakon 

Forum beogradskih gimnazija izrazio je danas zabrinutost zbog „prenaglašene“ reakcije ministra prosvete, 

nauke i tehnološkog razvoja Mladena Šarčevića, a u vezi sa spornim turističkim putovanjem učenika u 

Amsterdam i očekuje od ministra da poštuje zakon i zakonske procedure i da se ne ponaša „mimo svih 

pravila“. 

U saopštenju FBG podseća da je nastavnica Vladanka Jakšić, zaposlena u OŠ „Karađorđe“, zajedno sa 

nekolicinom učenika škole i uz pristanak njihovih roditelja, organizovala je privatnu ekskurziju u okviru 

koje su posetili tri evropska grada. 

FBG smatra da je u izjavi datoj medijima ministar, bez sprovedene zakonske procedure, „presudio“ njihovoj 

koleginici Jakšić, naglasivši da on može da pokrene inicijativu da direktor škole pogleda disciplinski 

pravilnik i vidi da li neko može da organizuje putovanje „mimo svih pravila“. 

Ako imamo u vidu da je novim Zakonom o osnovama sistema obrazovanja i vaspitanja sprovedena stroga 

centralizacija škola, možemo očekivati da direktor koji ne postupi onako kako ministar misli, rizikuje da 

bude smenjen sa funkcije na kojoj se nalazi, upozorava FBG. 



U saopštenju se naponje da zakon ne prepoznaje ovu „spornu“ situaciju, pa nema nikakvih zakonskih 

prepreka da nastavnici, učenici i roditelji, u privatnoj režiji, rade šta hoće (pa i da posete „Ulicu crvenih 

fenjera“ u Amsterdamu, u 10 sati ujutru), jer to nema nikakve veze sa školom i sa njenim pravilnicima, 

planovima i programima. 

„Zabrinjava da ministar, koji se zalaže za poštovanje pravnih procedura, sada iste krši i preuzima na sebe 

ulogu inspektora i direktora i praktično eksplicitno najavaljuje sankcionisanje nastavnice, a zakonske 

procedure svojim izjavama svodi na puku formalnost.“ 

Verujući da živimo u pravnoj državi, FBG očekuje od ministra da poštuje zakon i zakonske procedure i da 

se ne ponaša „mimo svih pravila“. 

Jer čak i ovakav zakon, u kome su ministru inače data prevelika ovlašćenja, prema navodima FBG, ne 

predviđa da ministar putem medija žigoše nastavnike imenom i prezimenom i da ukazuje na njihovu 

odgovornost. 

Utvrđivanje odgovornosti nastavnika, na sreću, je još posao direktora škola i prosvetnih inspekcija, zaključio 

je FBG. 

 

 

 

Izdvajanje za zdravstvo 272 evra po osiguraniku godišnje 

Prema podacima iz finansijskog izveštaja Republičkog fonda zdravstvenog osiguranja (RFZO), ta institucija 

koja upravlja novcem svih osiguranika (oko 95 odsto građana Srbije) raspolaže sa, u proseku 226 milijardi 

dinara godišnje, odnosno sa oko dve milijarde evra. Ako se ta suma podeli sa 6,8 miliona građana koji imaju 

obavezno zdravstveno osiguranje, dobija se podatak da su izdvajanja za zdravstvo u visini 32.314 dinara, 

odnosno 272 evra po osiguraniku godišnje (2016. godina), što Srbiju stavlja na samo dno Evrope po 

sredstvima kojima raspolaže za lečenje građana u državnom zdravstvenom sektoru.  

Održivost finansiranja zdravstva pod znakom pitanja 

Nedostatak finansija kojim raspolaže fond, ali i neadekvatan metod plaćanja zdravstvenih usluga, nejasan 

sistem finansiranja zdravstvenih ustanova, kao i loša organizacija zdravstvene službe u praksi dovode do 

toga da sistem često ne može da pruži osiguranicima kvalitetnu i blagovremenu zdravstvenu uslugu, čime su 

najugroženiji građani koji sebi ne mogu da priušte odlazak kod privatnika. Tu treba dodati i nisku 

ekonomsku moć stanovništva i faktore kao što su stopa nezaposlenosti koja je, prema zvaničnoj statistici 

14,7 odsto, visina prosečne plate koja iznosi 460 evra i znatno je ispod evropskog proseka ali i činjenicu da 

veliki broj poslodavaca svoje zaposlene prijavljuje na minimalnu platu, čime se dodatno smanjuje osnovicu 

za naplatu doprinosa.  
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Mihajlović: Ovа Vlаdа nemа štа dа krije 

Ugovor o koncesiji za beogradski aerodrom biti objavljen kada se završi primopredaja sa koncesionarom, 

kaže vicepremijerka Zorana Mihajlović. 

"Ovа Vlаdа nemа štа dа krije i ugovor će biti objаvljen kаd se zаvrši primopredаjа sа koncesionаrom", 

navela je Mihajlovićeva, koja je i ministarka građevinarstva, saobraćaja i infrastructure.  

Prema njenim rečima, oni koji nаjаvljuju dа ugovor o koncesiji neće biti objаvljen polаze od sebe ili od 

nečeg što su videli od prethodnih Vlаdа.  

"Od onih koji nemаju ni ideju ni viziju, niti elementаrnog poštenjа dа ne nаpаdаju ugovor koji će doneti 1,5 

milijаrdi evrа ulаgаnjа i prihodа, nisаm ni očekivаlа drugo nego dа iznose kritike po principu - što gore, to 

bolje", izjavila je ministarka.  

Ona je ocenila da je opozicija kritikаmа nа rаčun koncesije Aerodromа "Nikolа Teslа" još jednom pokаzаlа 

dа "nema viziju rаzvojа nijedne privredne grаne".  

Pokret slobodnih gradjana (PSG) pozvao je nadležne državne organe da objave ugovor o koncesiji za 

beogradski aerodrom "Nikola Tesla" sa francuskom kompanijom "Vansi", da bi se otklonile nedoumice. 

 

 

 

I država prodaje svoje akcije u fabrici ulja Sunce 

Akcionarski fond Beograd ponudiće na prodaju svoj udeo u somborskoj fabrici ulja i biljnih masti Sunce, 

piše SOinfo. 

 

- Obaveštavamo sve zainteresovane da će se Ministarstvo privrede uključiti u trgovanje akcijama Izdavaoca 

u vlasništvu Akcionarskog fonda na Beogradskoj berzi, a trgovanje će se odvijati u skladu sa Zakonom o 

tržištu kapitala i Pravilima poslovanja Beogradske berze - objavljeno je na sajtu Ministarstva privrede.  

 

Akcionarski fond će na prodaju ponuditi kompletan udeo u Suncu, koji iznosi 31.197 akcija, odnosno 

21,79338% od ukupne emisije akcija. Poslednja cena po kojoj se trgovalo akcijama Sunca iznosi 3.935 

dinara. 

http://www.soinfo.org/vesti/vest/19828/1/Drzava-napusta-Sunce/?utm_source=rss&utm_medium=rss&utm_campaign=rss_vesti


 

Pančevačko preduzeće Komak-pan je nedavno kroz javnu ponudu otkupilo nešto više od 21% udela u 

somborskoj uljari, te od tada upravlja sa 69,44% udela u vlasništvu somborske uljare.  

 

Ukoliko kroz trgovanje na Beogradskoj berzi otkupi ponuđeni državni paket, Komak-pan će vlasnički udeo 

podići na više od 90% i time stvoriti uslove za prinudni otkup akcija (uglavnom od malih akcionara), 

odnosno dobiti mogućnost da akcionarsko društvo pretvori u društvo sa ograničenom odgovornošću, te bez 

uvida javnosti raspolaže imovinom preduzeća.  

 

Takav ishod verovatno vodi ka još prošle godine najavljenoj prodaji somborskog Sunca Bimalu iz Brčkog. 

 

https://www.ekapija.com/news/2082123/zavrsen-otkup-akcija-fabrike-ulja-sunce-iz-sombora-komak-pan-kupio-udeo
https://www.ekapija.com/bs/news/1644891/bimal-kupuje-fabriku-ulja-sunce-iz-sombora

